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Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks 

 

Sēdē piedalās 7 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs  Raitis Ābelnieks, deputāts Jānis Dūmiņš, deputāts Juris Krievs, 

deputāte Solveiga Lineja, deputāts Vilnis Gailums,  deputāts Rihards Melgailis, deputāte 

Inita Nagņibeda  

 

Sēdē nepiedalās: 

Jānis Kalniņš- attaisnojošu iemeslu dēļ 

Mārtiņš Cimermanis- iemeslu nav paziņojis 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, domes priekšsēdētāja vietnieks Aivars Mačeks, 

sabiedrisko attiecību speciālistes Andra Matuļenko un  Diāna Goldmane, Izglītības nodaļas 

vadītāja Vija Ieleja, pašvaldības izpilddirektors Ivars Romānovs, juriste Agnese Strazdiņa, 

vecākā juriste Linda Mežsarga, Sporta un veselības nodaļas vadītāja Līga Rimševica, Tūrisma 

informācijas centra vadītāja Inese Turkupole-Zilpure, pašvaldības administrācijas vadītājs 

Edgars Paičs, Kultūras nodaļas vadītāja Elīna Māla, Izglītības nodaļas metodiķe Elīna 

Meldere, laikraksta “Bauskas Dzīve” žurnālists Uldis Varnevičs 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas lietvedības sekretāre Ligita Jukšinska. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada pašvaldības dalību biedrībās. 

2. Par grozījumiem Bauskas novada domes 2021. gada 25. novembra noteikumos Nr. 2 

“Bauskas novada pašvaldības pedagogu darba samaksas noteikumi”. 

 

 
1.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības dalību biedrībās. 

 

(L.Mežsarga, A.Okmanis, R.Ābelnieks, J.Krievs, R.Melgailis, L.Rimševica) 

 

Ziņo: Linda Mežsarga. 
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Pašvaldību likuma pārejas noteikumu 10. punktā noteikts, ka pašvaldības likvidē to 

izveidotās biedrības un nodibinājumus, kas neatbilst šā likuma 79. pantā noteiktajam, vai izbeidz 

savu dalību šādās biedrībās un nodibinājumos.  

         Pašvaldību  likuma 79. panta pirmā daļa nosaka, ka pašvaldību kopīgu interešu 

īstenošanai pašvaldības var dibināt kopīgas biedrības un nodibinājumus, ievērojot šajā likumā 

un Biedrību un nodibinājumu likumā noteikto. Savukārt šī panta trešā daļa nosaka, ka dome var 

lemt par pašvaldības dalību biedrībā vai nodibinājumā, kas neatbilst šā panta pirmajā daļā 

noteiktajam, ja pašvaldības dalību biedrībā vai nodibinājumā paredz starptautiskie normatīvie 

akti, likums vai Ministru kabineta noteikumi vai pašvaldības dalība ir nepieciešama sabiedrības 

virzītas vietējās attīstības īstenošanai. 

          Pašvaldību likums neparedz konkrētu kārtību, kādā pašvaldība izvērtē savas dalības 

biedrībā vai nodibinājumā atbilstību Pašvaldību likuma prasībām, bet uzliek pašvaldībai 

pienākumu likvidēt to izveidotās biedrības un nodibinājumus, kas neatbilst  Pašvaldību 

likuma prasībām, vai izbeigt savu dalību šādās biedrībās un nodibinājumos. Tāpat arī  Pašvaldību 

likums neparedz pienākumu domei pieņemt lēmumu par dalības saglabāšanu biedrībā vai 

nodibinājumā – lēmums ir jāpieņem tajā gadījumā, kad pašvaldības dalībai nav tiesiska pamata. 

          Saskaņā ar Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas vadlīnijām, pašvaldībai  

ir jāizvērtē visas iespējamās attiecīgo pasākumu īstenošanas formas un jākonstatē tieši biedrības 

vai nodibinājuma dibināšanas (vai dalības tajā) nepieciešamība, ievērojot arī Biedrību un 

nodibinājumu likumā noteiktos biedrības un nodibinājuma jēdzienus un darbības 

pamatprincipus. Ar nepieciešamību saprot apstākļu kopumu, kas norāda uz to, ka tieši un tikai ar 

biedrību vai nodibinājumu kā organizācijas formu ir iespējams veikt tās funkcijas un sasniegt tos 

mērķus, kas konkrētajā gadījumā ir noteikti. 

         Ņemot vērā iepriekš minēto, Bauskas novada pašvaldībai (turpmāk – Pašvaldība) ir 

pienākums izvērtēt tās dalības biedrībās atbilstību Pašvaldību likuma 79. panta prasībām un 

neatbilstības gadījumā pieņemt lēmumu par par izstāšanos no biedrībām un nodibinājumiem, kas 

neatbilst Pašvaldību likuma 79. panta prasībām. 

         Biedrības “Latvijas Pašvaldību savienība” un biedrības “Reģionālo attīstības centru 

apvienība”, biedri ir tikai pašvaldības un šo biedrību statūtos izvirzītie mērķi - biedru interešu 

salāgošana, kopīgošana un aizstāvība; pašvaldību autonomijas, patstāvības stiprināšana un 

izaugsme, pašvaldību interešu pārstāvība valsts varas un pārvaldes institūcijās,  veiksmīgi  tiek 

realizēti, līdz ar to Pašvaldības dalība šajās biedrībās, atbilst Pašvaldību likuma 79. panta 

pirmajai daļai, un dalība tajās ir nepieciešama un saglabājama.  

         Biedrības “Latvijas Vieglatlētikas savienība”, “Latvijas Basketbola savienība”,  

“Latvijas Galda tenisa federācija”, “Latvijas Volejbola federācija”, “Latvijas Futbola federācija”;  

“Latvijas Florbola savienība”; “Latvijas Dambretes federācija”, “Latvijas Sporta cīņas 

federācija”, “Latvijas Peldēšanas federācija” biedri ir sporta skolas un visu biedrību mērķi – 

katra konkrētā sporta veida attīstības veicināšana, popularizēšana, sacensību organizēšana 

veiksmīgi tiek realizēti, tāpat Pašvaldības dalība šajās biedrībās atbilst Pašvaldību likuma 

79. panta trešajai daļai un Sporta likuma 10. panta 3.1 daļai, kas nosaka, ka sporta izglītības 

iestāde, kurai nav juridiskās personas statusa var būt par sporta kluba vai sporta federācijas 

biedru, ja ir saņemts attiecīgs tā dibinātāja pilnvarojums, līdz ar to dalība tajās ir nepieciešama un 

saglabājama. 

         Biedrības “Latvijas sporta veterānu – senioru savienība” galvenais mērķis ir  sadarbībā ar 

sporta veidu federācijām, valsts, pašvaldību, sabiedriskajām un privātajām organizācijām vadīt, 

koordinēt un organizēt darbu sporta veterānu (senioru) pasākumos. 2022. gadā biedrība 

organizēja pašvaldību 59. sporta spēles, to finālsacensības notika Bauskā. Sacensības notika  24 

sporta veidos 16 vecuma grupās no 25 līdz 93 gadu vecumam. Kopumā spēlēs piedalījās 2 815 

sportisti, tai skaitā arī no Igaunijas un Lietuvas. Biedrība “Latvijas Novusa Federācija” galvenais 

mēķis ir organizēt un radīt nepieciešamos apstākļus novusa attīstībai Latvijā, nodrošināt Latvijas 

Republikas novusa čempionātu, jaunatnes un veterānu meistarsacīkšu un citu sacensību 

sarīkošanu, aptverot visas Latvijas iedzīvotāju grupas neatkarīgi no to sportiskās sagatavotības, 

https://likumi.lv/ta/id/336956#p79
https://likumi.lv/ta/id/81050-biedribu-un-nodibinajumu-likums
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vecuma. Atbilstoši normatīvajiem aktiem pašvaldības autonomā funkcija ir veicināt sporta 

attīstību, tostarp uzturēt un attīstīt pašvaldības sporta bāzes, atbalstīt sportistu un sporta klubu, arī 

profesionālo sporta klubu, darbību un sniegt atbalstu sporta pasākumu organizēšanai. Sporta 

likums nosaka, ka pašvaldības kompetencē ir sekmēt sporta organizāciju, tajā skaitā sporta klubu 

veidošanos un darbību, tādējādi veicinot veselīgu dzīvesveidu un sporta attīstību savā 

administratīvajā teritorijā. Ņemot  vērā iepriekš minēto,  atbilstoši Pašvaldību likuma 79. panta 

trešajai daļai un Sporta likumā noteiktajam Pašvaldības dalība biedrībā nepieciešama sabiedrības 

virzītas sporta nozaru attīstībai, lai veicinātu, saglabātu un turpinātu sporta organizāciju novadā, 

līdz ar to dalība šajās biedrībās ir nepieciešama un saglabājama. 

         Biedrības “Bauskas rajona lauku partnerība” un “Aizkraukles rajona partnerība” ir  

izveidotas ar mērķi veicināt ilgtspējīgu un līdzsvarotu teritorijas attīstību un sekmēt pilsoniskās 

sabiedrības veidošanos partnerības teritorijā, ietverot formālu un neformālu vietējās attīstības 

grupu rašanos un attīstību kā arī aktīvu sadarbību. Šīs vietējās rīcības grupas jeb partnerības 

darbojas LEADER programmas ietvaros. Pašvaldību pārstāvniecību vietējā rīcības grupā paredz 

Eiropas parlamenta un padomes regulas Nr. 2021/1060 32.pants 2.punkta b) apakšpunkta 

noteikumi, nosakot, ka VRG sastāvā ir publisko un privāto vietējo sociālekonomisko interešu 

pārstāvji, nodrošinot, ka lēmumu pieņemšanu nekontrolē atsevišķa interešu grupa (tātad 

līdzvērtīga triju pušu pārstāvniecība – iedzīvotāji, uzņēmēji, pašvaldība). Ņemot vērā iepriekš 

minēto,  atbilstoši Pašvaldību likuma 79. panta trešajai daļai un Eiropas parlamenta un padomes 

regulas Nr. 2021/1060 32.pants 2.punkta b) apakšpunktam, dalība šajās biedrībās ir nepieciešama 

un saglabājama. 

          Biedrība “Latvijas Pašvaldību mācību centrs” biedri pārsvarā ir pašvaldības un biedrības 

pamatdarbība ir Latvijas pašvaldību darbinieku profesionālās pilnveides izglītības un 

tālākizglītības programmu plānošana, organizēšana un īstenošana, īstermiņa un ilgtermiņa 

mācību programmu izstrādāšana un sagatavošana pašvaldību un to institūciju darbinieku 

izglītošanai. Izglītības programmas tiek veidotas sistemātiski veicot pašvaldības darbinieku 

vajadzību noskaidrošanu, kā arī analizējot pašvaldības darba administrēšanas aktuālos 

jautājumus. Biedrība no biedriem – pašvaldībām nesaņem biedru naudu, ziedojumus un 

dāvinājumus. Biedrības darbs tiek nodrošināts uz iestādes pašfinansēšanās pamata. Pašvaldību 

kopīgu interešu īstenošana veicina Pašvaldības darbinieku profesionālo izaugsmi. Turklāt biedra 

statuss daudzās LPMC organizētajās izglītības programmās nodrošina zemāku mācību maksu, 

līdz ar to dalība šajās biedrībās ir nepieciešama un saglabājama. 

         Biedrības “Zemgales tūrisma asociācija” galvenais mērķis ir veicināt tūrisma attīstībai 

labvēlīgu vidi un sekmēt mūsdienīgas vidi saudzējošas tūrisma nozares attīstību Zemgalē.        

Latvijas tūrisma struktūra ir veidota tā, ka daudzas svarīgas tūrisma mārketinga aktivitātes (kā 

ārvalstu žurnālistu  un tūroperatoru vizītes un mārketinga kampaņas,  dalība B2B darba 

semināros un kontaktbiržās, valsts  reģionālo tūrisma materiālu izdošana, latvia.travel saturs un 

informācija) organizē LIAA Tūrisma departaments,  kurš šīs aktivitātes veic un koordinē tikai 

caur reģionālajām un profesionālajām tūrisma asociācijām un ne ar pašvaldību starpniecību. Esot 

pašvaldībai asociācijā kā biedram, tās pārstāvim ir iespēja tikt ievēlētam valdē un ietekmēt 

daudzus svarīgus procesus reģionālā tūrisma attīstībā un mārketingā, un līdz ar to pārstāvēt 

novada pašvaldības tūrisma intereses un iesaistīties LIAA koordinētajās aktivitātēs. Biedrība ir 

galvenā reģionālā organizācija ar kuru sadarbojas arī citas reģionālās un profesionālas tūrisma 

asociācijas, kā ALTA  - Latvijas tūrisma operatoru asociācija, LVRA  - Viesnīcu un restorānu 

asociācija, LPGA – Latvijas profesionālo gidu asociācija u.c.,  dažādu mārketinga aktivitāšu 

realizēšanā un tūrisma politikas jautājumu risināšanā valsts līmenī. Biedrība pārstāv reģiona 

tūrisma intereses arī Ekonomikas ministrijas tūrisma konsultatīvajā padomē, dažādas valsts un 

reģiona darba grupās un komisijās. Ņemot vērā iepriekš minēto, dalība šajā biedrībā ir 

nepieciešama un saglabājama. 

         Biedrības “Dzimtsarakstu nodaļu darbinieku asociācija” statūtos kā galvenais mērķis ir 

norādīts vietējo pašvaldības dzimtsarakstu darbinieku interešu aizstāvība, sadarbības 
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veicināšana, pieredzes apmaiņa, profesionālās izaugsmes pilnveidošana, biedri galvenokārt ir 

esošie un bijušie dzimtsarakstu nodaļu darbinieki. Pašvaldībai nav nepieciešamība darboties 

biedrībā, kas principā radīta ar mērķi apvienot darbiniekus, tāpat tā neatbilst Pašvaldību likuma 

79.panta noteiktajām prasībām, jo dalība biedrībā nav vērsta sabiedrības virzītas vietējās 

attīstības īstenošanai. Līdz ar to Pašvaldībai nav tiesiska pamata un nepieciešamības turpināt 

dalību biedrībā “Dzimtsarakstu nodaļu darbinieku asociācija” un ir jāizstājas no tās. 

       Biedrības “Latvijas Boksa Federācija” mērķis ir  uz kopēju interešu pamata apvienot un 

vadīt boksa sporta veida sabiedriskās organizācijas un citas juridiskās personas, kuru darbība ir 

saistīta ar sportu, savstarpējās sadarbības un kopējās attīstības pilnveidošanai, veikt boksa sporta 

veida darbības vadīšanu un koordinēšanu, uzraudzību un kontroli.  Biedrība savus mērķus 

Bauskas novadā nerealizē un līdz ar to Pašvaldībai nav tiesiska pamata un nepieciešamības 

turpināt dalību biedrībā “Latvijas Boksa Federācija” un ir jāizstājas no tās. 

R.Ābelnieks norāda, ka ziņojumā ir ļoti nopietni izvērtēta dalība visās biedrībās, 

pamatojums ir ļoti loģisks. 

     R.Melgailis interesējas par pašvaldības dalību Boksa federācijā – 2022.gada nogalē tika 

pasniegts pašvaldības  apbalvojums boksa trenerim, šeit minēts, ka novadā Boksa federācija 

nerealizē nekādus pasākumus, vai bokseru, kuri Bauskas novadā nodarbojas ar šo sporta veidu,  

darbība nav saistīta ar  Boksa federāciju? 

L.Rimševica skaidro, ka tika apbalvots treneris, kurš darbojas ar maziem bērniem, vairāk 

realizē sporta programmu. Boksa klubu pārstāv paši sportisti, neprasot pašvaldībai finansiālu 

atbalstu. Federācijā var iestāties atsevišķi kā biedrs, pašvaldībai nav jābūt virskontrolei pār 

biedrību. Iestājāmies šai biedrībā tikai tāpēc, ka bija labs treneris, kurš startēja Latvijas 

olimpiādē. Savukārt, lai piedalītos olimpiādē, bija jābūt biedriem, tāpēc pašvaldība iestājās 

biedrībā. Šobrīd tādu sportistu nav.  Jau 4 gadus nav bijusi sadarbība ar Boksa federāciju. 

J.Krievs norāda uz neprecizitāti lemjošās daļas 3.punktā. 

L.Mežsarga atbild, ka tiks veikta teksta korekcija. 

R.Melgailis jautā par pašvaldību mācību centru – vai tajā piedalās visas pašvaldības, vai 

tas ir obligāti, jo pašvaldību darbinieki savu kvalifikāciju paaugstina arī citās mācību iestādēs. 

L.Mežsarga: tas noteikti nav obligāti. 

R.Ābelnieks paskaidro, ka pašvaldība ir arī kā dibinātājs šajā organizācijā. 6 pašvaldības 

ir dibinātājas, bet mācību centra pakalpojumus izmanto arī citas pašvaldības. 

A.Okmanis: daudzās mācību programmās cena ir zemāka. Ja biedru paliek mazāk, tad ir 

lielākas iespējas palikušajiem biedriem. Galvenais dalībnieks ir Latvijas Pašvaldību savienība. 

Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Raitis Ābelnieks, Jānis Dūmiņš, Vilnis Gailums, Juris 

Krievs, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas novada pašvaldības dalību biedrībās" ar labojumiem. 

 

 

2.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada domes 2021. gada 25. novembra noteikumos Nr. 2 

“Bauskas novada pašvaldības pedagogu darba samaksas noteikumi”. 

 

(V.Ieleja, I.Nagņibeda, S.Lineja, J.Krievs, R.Ābelnieks, A.Okmanis, R.Melgailis) 
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Ziņo: Vija Ieleja. 

Sagatavoti grozījumi Bauskas novada domes 2021. gada 25. novembrī pieņemtajos 

noteikumos Nr.2 “ “Bauskas novada pašvaldības pedagogu darba samaksas noteikumi. 

Būtiskākais ir tas, ka Bauskas novada dome 2023. gada 30. martā apstiprināja noteikumus 

Nr. 2 “Bauskas novada pašvaldības izglītības iestāžu vadītāju profesionālās darbības 

novērtēšanas kārtība”. Šo noteikumu 13. punkts nosaka, ka izglītības iestāžu vadītāju 

profesionālās darbības novērtēšanas rezultātus ņem vērā, nosakot izglītības iestādes vadītāja 

mēneša darba algas likmi saskaņā ar noteikumiem pēc kārtējās novērtēšanas nākamajiem 3 (trīs) 

gadiem. Noteikumi ir izskatīti direktoru sanāksmē 2023.gada 3.maijā. Šajos noteikumos ir 

noteikta mērķdotācijas sadales kārtība, lai noteiktu izglītības iestāžu vadītāju darba algas,  

Grozījumi ir plaši, bet būtiskas ir divas lietas: pirmkārt, noteikumi tiek mainīti pēc būtības, 

precizējot un papildinot kādus punktus, otrkārt, pievērsta uzmanība redakcionālai precizēšanai.   

Izmaiņas veiktas punktā 6.1.1. – mainīts izglītības iestāžu vietnieku darba slodžu skaits 

atbilstoši audzēkņu skaitam izglītības iestādē. Šis ieteikums izteikts skolu direktoru semināros. 

Tas ir no valsts mērķdotācijas finansējuma.  

Punktā 6.1.4. – skaitlis un simbols “5%” aizstāts ar vārdiem, skaitli un simbolu “līdz 7%”, 

atbilstoši no tā, kādas ir šī finansējuma veidošanās iespējas. Iepriekš piešķirtais finansējums bija 

mazāks, lai varētu noteikt augstāku algas likmi nekā šos Ministru kabineta noteikumos 

paredzētos 80 %.  

Punkts 6.1.5. papildināts un izteikts šādā redakcijā: “ja mācību gada laikā tiek piešķirts 

papildu finansējums, administrācijai piešķirtais finansējums var tikt pārskatīts, ievērojot 6.1.1-

6.1.4. apakšpunktu nosacījumus”. Arī šajā mācību gadā tiek prognozēts, ka Izglītības ministrija 

finansējumu ieskaitīs 1.janvārī. Tas dod iespēju pārskatīt visu izglītības iestāžu darbinieku 

finansējuma sadali, tai skaitā arī administrācijas. 

Punkts 6.3.5. papildināts un izteikts šādā redakcijā: “izglītības iestādes vadītājam, kurš 

papildus sava amata pienākumiem veic citu pedagoģisko darbu, darba algas likmi par 

pedagoģisko darbu nosaka atbilstoši pašvaldības ieteiktajai pedagoga darba algas likmei 

konkrētajai izglītības iestādei.”; 

V.Ieleja skaidro, ka izglītības iestādes vadītājam un vietniekiem ir tiesības strādāt papildus 

līdz 7 mācību stundām nedēļā. Radās domstarpības, kāda ir viņa algas likme par stundām. Pēc 

MK noteikumiem, skolas direktoram un vietniekiem varētu būt tikai valstī noteiktā zemākā algas 

likme. Algas likmi nosakām atbilstoši izglītojamo skaitam izglītības iestādē, līdz ar to aprēķinā 

pielieto  lielāko algas likmi.  

Gan pie pašvaldības, gan mērķdotācijas finansējuma ir priekšlikums paaugstināt kvalitātes 

pakāpes piemaksu, kas neradīs būtisku pieaugumu. 

Pie punktiem, kas skar sociālās garantijas – līdz šim radās situācijas, kad pedagogs 

nevarēja saprast, kurā iestādē jāsniedz iesniegums, lai saņemtu attiecīgo pabalstu. 25.1 un 27.1 

punktā noteikts, ka to var izdarīt vienā no iestādēm, kur pedagogs strādā.  

1.pielikumā atrunāta skolu direktoru un iestāžu vadītāju algas likme. Lai novērtētu 

izglītības iestāžu vadītāju darbu, precizēts vārds “līdz”.  

Klāt nācis 2.4. punkts, kas attiecas uz novērtējumu. Ir veikts izglītības iestāžu vadītāju 

dibinātāju novērtējums –  atbilstoši vērtējumam piešķir procentuālu piemaksu. Tas varētu radīt 

1233 euro pašvaldības budžeta pieaugumu, valsts mērkdotācijas finansējums – 1287 euro 

mēnesī. 

2.pielikumā ir priekšlikums mainīt izglītojamo skaita robežas, kurās nosaka skolu direktoru 

un vietnieku un metodiķu likmes. 

6.pielikumā, kas skar veselības apdrošināšanas kārtības, saņemts priekšlikums atgriezties 

pie 20 stundām.  

I.Nagņibeda norāda uz redakcionālu precizējumu punktā 6.1.4. Kas attiecas uz vietniekiem 

noteiktajiem procentiem – varbūt varētu būt ne mazāk kā 80 %? Izglītības iestādes vadītājs, 

izvērtējot savu vietnieku ieguldījumu, sadalīs procentuāli. 
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V.Ieleja: šī ir aprēķina kārtība. Lai varētu aprēķināt, iestādei tiek doti 80 %, un paaugstināti 

7%, kas vēl nāk līdzi iestādei. Līdz ar to iestādes vadītājs ir tiesīgs paaugstināt finansējumu 

vietniekiem.   

R.Ābelnieks: 80 % ir tā kā bāzes likme, 7 % var tikt izmantoti, rezultātā darba alga ir 

lielāka par tiem 80 %.  

I.Nagņibeda: gada sākumā, kad tika saņemts papildu finansējums, mums bija priekšlikums 

to izmantot paaugstinot pedagoga darba algas likmi. Varbūt to var iekļaut šajos noteikumos? 

V.Ieleja: atbilstoši Izglītības ministrijas nosacījumiem gada sākumā pedagoga darba algas 

likme tika paaugstināta, ko izglītības iestādes arī izdarīja.  

I.Nagņibeda: rezultātā pedagoga darba algas likme netika paaugstināta, to vajadzēja sadalīt 

dažādās piemaksās. Lai nebūtu domstarpību, varbūt šajos noteikumos to var precizēt? 

V.Ieleja: MK noteikumos bija noteikts ierobežojums paaugstināt līdz 60 %, tas bija viens 

no punktiem metodiskajos ieteikumos, pedagoga darba algas likmi nevar vienkārši paaugstināt, ir 

jābūt kritērijiem, pēc kuriem to var darīt. Veicot pedagoga darba izvērtējumu pēc slodžu 

sadalījuma un papildu pienākumiem, savstarpēji vienojoties izglītības iestādes vadītājam un 

pedagogam, algas likmē iestrādājot paaugstinājumu, ko iestādes arī darīja.  

R.Melgailis jautā, ko nozīmē punktā 6.3.1. “novada ieteiktā pedagoga darba algas likme”? 

V.Ieleja: MK noteikumi nosaka pedagoga minimālo algas likmi, pagājušajā gadā tā bija 

900 euro. Novadā ir dažādas izglītības iestādes pēc izglītojamo skaita. Lai netiktu apdalītas tās 

iestādes, kurās nebija pieteikams izglītojamo skaits, šis kritērijs tika izmantots aprēķinā. 

Atbilstoši izglītojamo skaitam veidojās koeficients, kas tur minēts. Reizinot 900 euro ar šo 

koeficientu, katrai iestādei tika noteikta ieteiktā algas likme, kas tika izmantota aprēķinos. Līdz 

ar to iestāde jau pašos pamatos saņēma lielāku finansējumu, vārds “ieteiktais” ir tāpēc, ka 

iestādei vēl veidojās arī papildu nauda. Izvērtējot pēc noteiktas kārtības, vēl varēja papildus 

pacelt algas likmi. To izmantoja aprēķinos, lai izglītības iestādes ar lielāku izglītojamo skaitu jau 

pamatos saņemtu lielāku finansējumu, bet arī lai tiktu nodrošināts mācību plāns. Iestādēm ar 

mazāku izglītojamo skaitu aprēķinā izmantoja pamata likmi 900 euro, bet iestādēm ar lielāku 

izglītojamo skaitu aprēķinā reizināja ar koeficientu 1,3. Lai atbilstoši lielākai klasei, tiktu 

saņemts lielāks finansējums. 

R.Melgailis: ieteikumu var arī nepiemērot. 

V.Ieleja piekrīt mainīt uz “noteiktā algas likme”. 

I.Nagņibeda atgriežoties pie veselības apdrošināšanas izsaka priekšlikumu izslēgt 3.punktā 

noteiktās 20 stundas. 

R.Ābelnieks uzskata, ka jautājums ir diskutabls, ja pedagogs strādā pāris stundas, vai 

tiešām viņam pienāktos šāds bonuss kā veselības apdrošināšana. 

I.Nagņibeda: ir pedagogi, kuriem šo 20 stundu nav, bet viņi ir visu mūžu nostrādājuši 

skolā. Ja nav 20, bet,piemēram, 15 stundas? 

V.Ieleja: tika izteikts priekšlikums noteikt 10 stundas. Ja pedagogs strādā vairākās iestādēs, 

stundu skaits summējas. 

A.Mačeks piebilst, ka tiekoties ar pedagogu arodbiedrības pārstāvi, par jautājumu šādā 

redakcijā iebildumu nebija. 

I.Nagņibeda tomēr uzskata, ka noteikumos jāiekļauj vismaz 10 stundas. 

A.Okmanis: domāju, ka šo jautājumu jāliek uz balsošanu domes sēdē, jāskatās zināma 

korelācija ar pārējiem pašvaldības darbiniekiem, kuriem šis jautājums arī ļoti svarīgs. Vēl varētu 

veidot komisiju, kas izlemtu, ja nu kāds pedagogs ir tik ļoti nozīmīgs izglītības iestādei, tadar 

atsevišķu lēmumu varētu pieļaut izņēmumu. Bet pusslodzei kā minimumam jābūt. 

R.Ābelnieks atbalsta domes priekšsēdētāja teikto, jo šim aspektam jābūt saistītam ar visiem 

novada darbiniekiem jebkurā nozarē. Pusslodzei noteikti jābūt. 

V.Ieleja precizē, ka no 01.09.2023. mainās pedagogu darba slodze– vispārējās izglītības 

pedagogam tā būs 36 stundas nedēļā, pirmsskolas izglītības pedagogam- 40 stundas. 

V.Ieleja: lai nebūtu domstarpību, varbūt jāraksta “pusslodze”, nenorādot konkrētu stundu 

skaitu. 
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R.Ābelnieks, jā tās būs precīzi un saistoši visiem darbiniekiem. 

I.Nagņibeda: ja ir kāds atsevišķs gadījums, kad skola bez pedagoga nevar iztikt un viņam 

nesanāk šī pusslodze, tad to vajadzētu atsevišķi izskatīt. 

R.Ābelnieks: šis lēmuma projekts attiecas uz pedagogiem, bet tam būtu jābūt saskaņotam 

ar pārējiem mūsu normatīvajiem aktiem, kas skar citu nozaru darbiniekus. Būs korekti, ja 

ieliksim formulējumu “ne mazāk kā pusi no slodzes”. 

V.Ieleja vēlas precizēt, vai noteikumos iekļaut punktu par komisijas izveidi īpašu gadījumu 

izskatīšanai? 

R.Ābelnieks uzskata, ka šajā dokumentā nē. Tas būtu jādara kādā citā novada dokumentā, 

kas skar visus pašvaldības darbiniekus. 

I.Nagņibedat tomēr piedāvā priekšlikumu par 10 stundu variantu. V.Gailums arī atbalsta šo 

priekšlikumu. 

R.Ābelnieks aicina balsot par šo priekšlikumu: 

Par priekšlikumu balso: "par"  -  2 (I. Nagņibeda, V. Gailums) 

"pret" -  5 (R.Ābelnieks, J.Krievs, S.Lineja, R.Melgailis, J.Dūmiņš) 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Priekšlikums netiek atbalsīts. 

  

 

J.Krievs: jautā, vai nav aizmirsti speciālās un interešu izglītības pedagogi?  Rosina 6.1.4. 

punktā norādīt “finansējuma atlikums”. 

V.Ieleja: piekrīt J.Krieva norādei, kārtība visiem pedagogiem ir vienāda. Noteikumi  tiks 

pārskatīti un tiks veiktas nepieciešamās korekcijas. 

J.Krievs: par 8.punktā minēto 1 % –  kas notiek, ja tas netiek izpildīts. Tad punkts 

jāpapildina ar “izglītības iestādes vadītājs ir atbaidīgs par šo”, jo tas ir ļoti būtiski. 

V.Ieleja: ja tas netiek izmantots, tad tas tiek ieturēts un pašvaldībai tiek piešķirts mazāks 

finansējums par šādu naudu. Vērtējot izglītības iestādes, tas tika ņemts vērā pie finanšu 

pārvaldības, sadalot finansējumu nākošām periodam –  šī iestāde par atbilstošo procentu saņem 

mazāku finansējumu. 

A.Okmanis precizē: kas attiecas uz speciālās izglītības pedagogu atalgojumu –  

finansējums tiek saņemts no Izglītības ministrijas: konkrētai skolai konkrēta nauda, tā vairs nav 

jāsadala. Arī interešu izglītības pedagogu darba samaksu nosaka citi noteikumi, atbilstoši 

izglītības iestāžu iesniegtajām interešu izglītības programmām seko nauda. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Raitis Ābelnieks, Jānis Dūmiņš, Vilnis Gailums, Juris 

Krievs, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

grozījumiem Bauskas novada domes 2021. gada 25. novembra 

noteikumos Nr. 2 “Bauskas novada pašvaldības pedagogu 
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darba samaksas noteikumi”" ar labojumiem. 

 

 

Sēdi beidz 2023.gada 12.jūlijā plkst. 09.57. 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs    Raitis Ābelnieks 

 

 

     

Sēdes protokolētāja     Ligita Jukšinska 


